
Verslag van de Algemene Ledenvergadering KNAS – voorjaarsvergadering, 13-5-2023 

 

Agenda 

Voorafgaand aan de vergadering wordt een presentatie verzorgd door Martijn van der Wal, van de 
NTTB, ‘Wat kan het Sportakkoord II voor u betekenen?’ Dit betreft (financiële) ondersteuning vanuit 

de gemeente voor verenigingen, de betreffende ambtenaar heet ‘adviseur lokale sport’. Ministerie 
van VWS en NOC*NSF zal daarvoor ook financiering ter beschikking stellen.  

Daarna volgt een kleine lunch. 

Dan volgt de officiële vergadering: 

1. Appel nominaal 

2. Mededelingen 

3. Ingekomen post 

4. Vaststellen agenda 

5. Verslag ALV najaar 2022 

6. Jaarverslag 2022 

7. Jaarrekening 2022  

8. Verslag financiële commissie 

9. Décharge bestuur 

10. Toekomstig algemeen investeringsplan (50K projecten) 

11. Bestuurs-vacatures en benoeming bestuursleden 

12. Voorstel NK Senioren deelname niet-Nederlandse nationaliteiten 

13. Aanpassing contributie jeugd naar U23 

14. Speerpunten 2022 

15. Rondvraag  

16. Sluiting 

 

Opening 

De voorzitter heet alle aanwezigen welkom, de ere-leden, de commissieleden, ook degenen die 

online aanwezig zijn.  

 

 

 

 



1.Appél nominaal 

 

 

De directeur merkt op dat er nog (te) veel verenigingen zijn, die niet zijn gekomen.  

2. Mededelingen 

-  Het bestuur is actief aan het proberen weer terug te komen in TeamNL. Dit mede naar aanleiding 
van onze hernieuwde aanwezigheid op Papendal 

- Bevindingen van het eerste jaar van de nieuwe bestuursleden Jan Willem Lammerse en Ynet van 
der Veen. Zij gaven aan dat zij veel positieve energie hebben ervaren het afgelopen jaar. 

-  De wedstrijdkalender zal in één kader geprobeerd te passen, daar zijn Daniel Nivard en Alexander 

Moraru mee bezig.  

- Lerarenopleiding niveau 3 zal dit jaar worden opgestart.  

- FIE/EFC programma’s geven mogelijkheden, en de KNAS wil hieraan graag meedoen 

- Over deelname van Russen en Belarussen aan internationale toernooien heeft het bestuur van de 
KNAS een verklaring afgegeven.  

Vraag uit de zaal: wat doen we met Russen die nu in Nederland wonen, en lid zijn van de KNAS? 
Antwoord door de voorzitter, in Nederland wonende Russen kunnen wel meedoen met Nederlandse 
wedstrijden maar wij schrijven geen in Nederland wonende Russen in voor buitenlandse wedstrijden.  

Vraag uit de zaal: wat doen we met Russische inschrijvingen voor onze Nederlandse toernooien, 
bijvoorbeeld Sista? Die kunnen niet worden geweigerd, omdat ze door de FIE worden ingeschreven. 
Als de KNAS vindt dat Russen niet mee mogen doen, is de enige optie om het toernooi terug te 
geven.  

- Wet- en regelgeving:   



- Het vorige email-programma Mailchimp was niet ‘AVG-proof’. Nu wordt er een nieuw   

emailprogramma gebruikt dat wel aan de wettelijke vereisten voldoet.  
- Vanuit het NOC*NSF wordt er gewerkt aan regels rondom integriteit, dit willen wij volgen. 
- Vanuit VWS wordt een onderzoek gestart naar de topsport-cultuur. Hieraan doet ook de 
KNAS mee  

 
3. Ingekomen post 

Er zijn geen stukken binnengekomen die in de ALV besproken zouden moeten worden.  

 

4. Vaststellen agenda 

Het bestuur heeft punt 11 a toegevoegd. 

 

5. Verslag ALV november 2022 

In de rondvraag heeft Hugo-Jan Dulfer opgemerkt dat zijn opmerking niet correct is weergegeven. Hij 

gaat een tekstje aanleveren, zodat het verslag kan worden aangepast.  

De financiële commissie merkt op dat de verhoging van de contributie niet ‘noodzakelijk’ is, maar op 
basis van indexatie.  

De notulen worden goedgekeurd.  

 

6. Jaarverslag 2022 

De naam van de mevrouw van Centrum Veilige Sport Nederland moet worden aangepast naar Erika 

Hendriks. 

Er zijn verder geen opmerkingen over het jaarverslag 

 

7. Jaarrekening 2022  

De penningmeester presenteert de exploitatierekening van 2022. Er is een overschot van ongeveer € 

34.000,00. Dat komt met name doordat de opbrengsten uit contributie hoger zijn uitgevallen dan 
verwacht. En verder zijn de bestuurskosten, organisatiekosten, de opleidingskosten, de kosten voor 

wedstrijdsport lager uitgevallen dan verwacht.  

Voor topsport waren de kosten hoger dan begroot, dit had met name te maken door de Corona-

maatregelen van de toernooien, hogere reiskosten en duurdere hotels. Veel kosten zijn daarna weer 
gedeclareerd bij de schermers.  

Voor 2023 verwachten we ongeveer dezelfde cijfers.  

Martijn de Haas vraagt naar een extra toelichting als bijlage bij de jaarrekening. Afgesproken wordt 

dat dhr. De Haas zijn vragen schriftelijk naar het bestuur stuurt.  

Jan de Graaf wil graag het NTC apart op de begroting, net zoals RTC floret er ook apart op staat. De 

directeur legt uit, dat dit komt omdat er voor floret een aparte subsidie wordt ontvangen, vanuit de 
gemeente Alkmaar. Er wordt uitgelegd, dat niet alle activiteiten apart op de begroting een plaats 

hebben. Bestuurslid topsport geeft aan dat een belangrijke activiteit als het NTC wellicht wel een 



eigen plek verdient op de begroting. De voorzitter van de financiële commissie geeft aan dat haar 

spreadsheet met de gestelde vragen, niet geheim is. Hij heeft de spreadsheet bij zich, wie 
geïnteresseerd is, kan die met hem samen bekijken. De financiële commissie merkt verder op dat er 
goed inzicht is, in het gevoerde beleid.  

De directeur merkt op, dat de ALV toezicht houdt, en niet de plek is om te bespreken hoe het beleid 
wordt vorm gegeven.  

De penningmeester merkt op dat veel details ook tot veel vragen leidt.  

 

8. Verslag financiële commissie 

Er is regelmatig overleg geweest. Er is goede medewerking verleend. De commissie heeft goed 
inzicht gekregen. De penningmeester krijgt een compliment. Er zijn weinig wijzigingen ten opzichte 

van vorige jaren.  

Het advies van de financiële commissie is om akkoord te gaan met décharge van het bestuur.  

Verder wordt meegedeeld dat er een vacature is in de financiële commissie. Gelukkig is er een 

kandidaat gevonden, in de persoon van Sef Laschek. 

Het verslag wordt goedgekeurd door de ALV. 

 

9. Décharge bestuur 

De ALV verleent, door middel van handopsteken, décharge aan het bestuur.  

 

10. Toekomstig algemeen investeringsplan (50K projecten) 

Door mindere uitgaven tijdens de corona-periode is er een bedrag van € 50.000,-  beschikbaar 
gekomen voor een eenmalige investering. Er zijn meerdere plannen ingediend. In een vergadering in 

april 2023 waar 20 verenigingen aanwezig waren (zij vertegenwoordigden ongeveer 1000 leden) zijn 

die plannen besproken. De indieners van de projecten hebben hun plannen daar gepresenteerd.  

Deze 6 plannen werden in die vergadering het meest positief ontvangen: 

1. Stoffen lopers, € 25.000,00 
2. Electrische apparatuur en materiaal voor het JPT, € 7.166,00 

3. Promotiefilm ontwikkelen voor alle verenigingen, € 2.000,00 
4. Notebook voor wedstrijdleiding Randstadtoernooi, € 500,00 
5. Banners voor aankleding NK’s, € 1.500,00 

6. Budget voor verbeteren/vernieuwen website, € 10.000,00 
 

Er komt een suggestie uit de zaal om bij punt 6, het verbeteren van de website, ook aandacht te 

geven aan een mogelijke standaard website voor verenigingen die nu nog geen website hebben. De 
voorzitter zegt toe, dit mee te nemen in de opdracht aan de werkgroep die dit gaat uitvoeren. 
 
Er kwam een vraag uit de zaal over het bedrag, dat bestemd is voor het filmpje. Er is besproken dat 

het idee is, dat het om een kort filmpje gaat, dat makkelijk gedeeld kan worden op de socials. 
Daarvoor zou € 2.000,00 voldoende moeten zijn.  

 



De ALV geeft het bestuur toestemming al deze projecten uit te voeren.  

 
11. Bestuurs-vacatures en benoeming bestuursleden 

De aftredende bestuursleden Timon Hagen (wedstrijdsport) en Sonja Lendi (PR en communicatie) 
worden bedankt voor hun inzet de afgelopen jaren.  Ynet van der Veen (secretaris) zal de portefeuille 
topsport overnemen. Er ontstaat dus een vacature voor de positie secretaris.   

Het bestuur geeft aan dat het werken met een bestuur dat niet meer uit 7 personen bestaat, maar 
nu uit 4 (met 1 vacature), organisatorisch best praktisch is. Er wordt aan gedacht om de domeinen 
wedstrijdsport en PR niet meer in te vullen in het bestuur, maar om de respectievelijke commissies 
meer verantwoordelijkheden te geven.  

Vanuit de zaal komt de vraag of deze verandering in de ALV zou moeten worden besproken. De 
voorzitter legt uit dat het bestuur in het verleden ook kleiner was. En dat de uitvoerende taken op 
deze manier weer terug kunnen, uit het bestuur, naar de commissies toe.  

Verder wordt opgemerkt dat in de statuten is geregeld dat de bondsvergadering (de ALV) beslist over 
het aantal bestuursleden. De voorzitter stelt de vraag aan de ALV of zij er mee akkoord gaat het 

bestuur terug te brengen naar 5 personen. De vraag wordt, per handopsteking, met ‘ja’ beantwoord.  

11a De commissies 

 De commissieleden van alle commissies worden expliciet bedankt voor al het werk dat zij het 

afgelopen jaar weer gedaan hebben. (applaus) 

In de statuten is (wettelijk verplicht) opgenomen dat er een continuïteits-commissie moet zijn. 
Tijdens de vorige ALV is aangegeven dat de ere-leden daarvoor wellicht het meest geschikt zijn: zij 

zijn op de hoogte van het reilen en zeilen van deze bond. Inmiddels zijn de ereleden benaderd. Anton 

Oskamp, Bert van der Flier en Etienne van Cann hebben aangegeven beschikbaar te zijn voor deze 

commissie.  

De ALV stemt in met het benoemen van bovengenoemde heren in de continuïteits-commissie. 

Karin Fens neemt afscheid van de financiële commissie, en ontvangt bloemen en mooie woorden. Sef 

Laschek is bereid gevonden toe te treden tot deze commissie. De ALV stemt in met zijn benoeming. 

12. Voorstel deelname niet-Nederlandse nationaliteiten aan de NK’s 

De commissie Strategie en innovatie heeft zich over dit onderwerp gebogen naar aanleiding van een 
vraag van het bestuur. Etienne van Cann licht de mogelijkheden toe aan de hand van een  PPT. Een 

belangrijke vraag is of de NK’s passen binnen de missie van de KNAS: “Nederland laten schermen: 
veel, vaak, lang, goed en met plezier”.  

De commissie vindt dat er 4 opties zijn: 

1 Huidige beleid handhaven: minimaal een licentie, en ten minste 3 maanden in Nl woonachtig 

zijn 

2 Aanpassing duur van het verblijf van 3 maanden naar 2 jaar (dit sluit buitenlandse studenten 

wellicht uit) 

3 Deelname beperken tot deelnemers met Nlse nationaliteit (Nederlandse titel alleen voor 

deelnemers met een Nederlandse nationaliteit, met name van belang voor wedstrijdsporters 

die de punten van het NK nodig hebben) 

4 Zoals onder 3, met toevoeging van deelnemers met een vluchtelingenstatus 



Het NOC-NSF laat bonden vrij, om hiermee om te gaan. internationaal is het zo, dat er slechts 1 

ander land in Europa is (Zweden) dat deelnemers met een niet lokale nationaliteit toelaat mee te 
doen met de nationale kampioenschappen. (Voor teams is dit overigens anders).  

De commissie is niet tot een eenduidige aanbeveling gekomen. Een discussiestuk, gebaseerd op deze 
PPT, is gepubliceerd op de website van de KNAS. Verenigingen kunnen dit stuk gebruiken om voor 
zichzelf helder te krijgen wat hun standpunt is.  Bij de volgende ALV kunnen de bestuurders van de 
verenigingen stemmen, wat het beleid van de bond zou moeten  zijn.  

Er wordt in ‘onze relaties’ overigens   niet bijgehouden of leden de Nederlandse nationaliteit hebben.  

Als er bij de ALV najaar 2023 een beslissing kan worden genomen, kan de nieuwe regel op zijn 

vroegst gaan gelden voor het NK in het daaropvolgende seizoen, te weten 2024-2025. 

Er is toegezegd een discussiestuk op de website te publiceren over dit onderwerp, zodat de 
verenigingen zich hierover een mening kunnen vormen. 

13. Aanpassing contributie jeugd naar U23 

Aangezien studenten een belangrijke groep zijn binnen de KNAS, een belangrijke bron van 
vrijwilligers, en soms afhaken vanwege de hoge KNAS-contributie, heeft bestuurslid breedtesport 

uitgezocht of een studententarief zou kunnen worden ingevoerd. Dit bleek praktisch moeilijk 
uitvoerbaar. Ook studenten korting geven op toernooien levert handhavingsproblemen op. Een goed 
alternatief is, om de leeftijd voor het jeugdtarief te verschuiven naar tot en met 22 jaar. 

Ook zouden er meer activiteiten voor deze doelgroep georganiseerd kunnen worden.  

De ALV stemt in met het voorstel om de contributiegrens van jeugdleden op te schuiven van 20 jaar 
en jonger, naar 22 jaar en jonger. 

14. Speerpunten 2022 

- we zijn voorbereiden meerjarenbeleidsplan 2024-2028, input is welkom 

- NOC*NSF heeft de sportagenda tot 2032 gepubliceerd, de KNAS gaat kijken op welke manier wij 

daar 

- ondersteunen verenigingen bij Sportakkoord 2.0. Er is toegezegd nieuwsbrieven te versturen naar 

de verenigingen. 

- routekaart 2025, de smart ambitie van Ynet van der Veen, de pijplijn moet beter gevuld worden,  

we willen naar 10.000 leden in 2027. Knoppen om aan te draaien zijn bijvoorbeeld PR, handjes, 
topsport, breedtesport. 

15. Rondvraag  

- Evert Jan Smit vraagt of er voldoende meldapparatuur is, als er 8 nieuwe stoffen lopers worden 

besteld. De voorzitter geeft aan dat er bekeken wordt of er een aanhanger en evt ook nieuwe 

meldapparatuur nodig is. 

- Arthur van Buitenen geeft aan dat de gemeente Den Haag budget heeft om haar bevolking ‘in 
beweging te krijgen’. Het schermen wordt daarbij gezien als een innovatieve sport. Verder geeft hij 
aan dat Ter Weer altijd bereid is andere verenigingen te helpen in hun contacten naar de gemeente. 

- Carlo Rutjes vraagt aan de aanwezigen of er tips zijn, over waar voor de leden van hun vereniging 
expertise te vinden is op het mentale deel van een schermwedstrijd. De directeur merkt op dat 



Alexander Moraru cursussen geeft op dat vlak, en verder dat dit onderdeel ook aandacht zou kunnen 

krijgen bij de opleidingen die georganiseerd worden door de KNAS.  

16. Sluiting 

De  voorzitter merkt op dat de presentaties voorafgaand aan de ALV goed bevallen, en vraagt om 
suggesties voor onderwerpen, en sprekers.  

De presentatie van deze ALV zal op de website worden gezet. Ook de uitleg bij de begroting zal 
daarop komen.  

De nog niet opgehaalde trainingspakken kunnen door bestuursleden van de verenigingen worden 

meegenomen. 

De voorzitter bedankt iedereen en sluit de vergadering. 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


